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PROTOKÓŁ NR XXXIX/2017 

z sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą 

z dnia 30 listopada 2017 roku 

 

 Sesja Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą odbyła się w dniu  

30 listopada 2017 roku w sali konferencyjnej w Nowym Mieście nad Pilicą i trwała 

od godz. 1200  do godz. 1615 

  

Obradom sesji przewodniczył pan Tomasz Pietrucha – Przewodniczący Rady 

Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otwierając sesję stwierdził na podstawie listy 

obecności załącznik nr 1 do niniejszego protokołu prawomocność obrad. Na sali 

obrad obecnych było 13 radnych na ustawowy skład liczbowy - 15. 

 

W sesji udział wzięli: 

1. Sekretarz Miasta i Gminy         p. Edyta Staniszewska 

2. Skarbnik Miasta i Gminy          p. Ewa Bator 

3. Kierownik Posterunku Policji 

w Nowym Mieście nad Pilicą                       asp. sztab. Jarosław Tadzik 

5. Radny Powiatu Grójeckiego                                     p. Krzysztof Fiks 

6. Przewodniczący Gminnej Rady Seniorów                p. Jan Trzaskowski 

7. Ustępujący Kierownik Posterunku Policji  

w Nowym Mieście nad Pilicą                          asp. sztab. Janusz Bogdański 

8. Mecenas              p. Tomasz Rychlicki 

9. Przedstawiciel gazety Jabłonka                                 p. Dominik Górecki 

10. Prezes  0TKKF            p. Wojciech Orzeszek  

11. Dyrektor ZUK                                                         p. Zdzisław Misztal 

12. Przedstawiciele Młodzieżowej Rady Gminy w osobach: p. Agnieszka Bąk 

                                                                                                 p. Jakub Dworakowski 

13. Dyrektor Regionalny Aesco Group                          p. Kamil Wawrzyński 

14. Sołtysi i Przewodniczący Rad Osiedlowych z terenu Gminy Nowe Miasto nad 

Pilicą wg załączonej listy obecności załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

  

PKT 1 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Pietrucha przedstawił zebranym 

proponowany porządek obrad: 

1. Przedstawienie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
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3. Wystąpienie zaproszonych gości. 

4. Wystąpienie Wojciecha Orzeszka Prezesa Ogniska Towarzystwa Krzewienia 

Kultury Fizycznej ,,Pilica Nowe Miasto,,. 

5. Wystąpienie Przewodniczących Stałych Komisji. 

6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Nowe Miasto nad Pilicą 

za okres międzysesyjny.  

7. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok. 

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe Miasto nad Pilicą na 

lata 2017 - 2022.   

c) uchylenia Uchwały Nr XXXI/209/2017 Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad 

Pilicą z dnia 20 kwietnia 2017 roku w sprawie zaciągnięcia długoterminowej 

pożyczki z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Warszawie.  

d) ustalenia stawek w podatku od nieruchomości na 2018 rok. 

e) obniżenia ceny sprzedaży drewna do celów wymiaru podatku leśnego  

na 2018 rok. 

f) obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2018 rok. 

g) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2018 rok. 

h) opłaty od posiadania psów na 2018 rok. 

i) zatwierdzenia taryf opłat za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków. 

j) ustanowienia pomnika przyrody. 

k) zmiany Uchwały nr XXIV/176/2016 Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad 

Pilicą z dnia 17 listopada 2016 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Nowe Miasto 

nad Pilicą na działkach nr: 2198, 295/8, 295/3, 131/1, 2083, 937, 938, 939, 940, 

941, 753, 755, 757, 758, 745 oraz części działki nr 800/2 położonych w Nowym 

Mieście nad Pilicą. 

l) intencji przejęcia przez Gminę Nowe Miasto nad Pilicą od Powiatu Grójeckiego 

nieruchomości stanowiących działki ewidencyjne nr 599/4, 602/3, 602/5, dla 

których Sąd Rejonowy w Grójcu prowadzi księgę wieczystą nr KW 

RA1G/000/72923/5, zabudowane budynkami Liceum Ogólnokształcącego. 

ł) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów 

Alkoholowych w gminie Nowe Miasto nad Pilicą na 2018 rok. 

m) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w gminie Nowe 

Miasto nad Pilicą na 2018 rok. 
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n) przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Nowe Miasto nad Pilicą 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2018. 

o) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Publicznej Szkoły 

Podstawowej im. Bł. Franciszki Siedliskiej w Żdżarach w ośmioletnią Publiczną 

Szkołę Podstawową im. Bł. Franciszki Siedliskiej w Żdżarach.  

p) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Publicznej Szkoły 

Podstawowej im. Kardynała Stefana Wyszyńskiego w Nowym Mieście nad Pilicą 

w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową im. Kardynała Stefana Wyszyńskiego 

w Nowym Mieście nad Pilicą.  

9. Interpelacje i zapytania. 

10. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

11. Zamknięcie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady spytał czy są uwagi do proponowanego porządku obrad. Nie 

zgłoszono. W związku z tym, że w dzisiejszych obradach sesji nie będzie 

uczestniczył Burmistrz prosił o wykreślenie pkt. 6 Sprawozdanie z działalności 

Burmistrza Miasta i Gminy Nowe Miasto nad Pilicą za okres międzysesyjny. 

Sprawozdanie będzie przedstawione na kolejnej sesji.  

Przystąpiono do głosowania proponowanego porządku obrad. W głosowaniu 13 za 

na stan obecnych na sali 13 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

 

PKT 2 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Pietrucha poinformował,  

że protokół z ostatniej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą, odbył się 

w dniu 29 września br. był tradycyjnie wyłożony do wglądu w Biurze Rady  

i umieszczony na stronie internetowej Urzędu. W związku z tym zapytał czy są 

uwagi do protokołu z ostatniej sesji. 

Uwag nie zgłoszono przystąpiono do głosowania nad przyjęciem protokołu.  

W głosowaniu jednogłośnie 13 za na stan obecnych na sali 13 radnych, przeciw  

– 0, wstrzymało się – 0. Protokół z ostatniej sesji został przyjęty. 

 

PKT 3 

 

Przewodniczący Rady wraz z obecnymi na sali obrad podziękował 

ustępującemu ze stanowiska kierownikowi Posterunku Policji w Nowym Mieście 

nad Pilicą asp. sztab. Januszowi Bogdańskiemu oraz w imieniu VI i VII kadencji 

władz samorządu za współpracę, poświęcony czas i życzył w nowej pracy, nowe 

wyzwania, nowe powodzenia, które będzie pełnił z satysfakcją. Ustępujący 
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kierownik będzie pełnił służbę w Warce. Na sali pojawiły się oklaski. 

Przewodniczący Rady wraz z Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietą Zaraś wręczyli 

pamiątkowa statuetkę oraz bukiet kwiatów.  

Następnie powitano nowego kierownika Posterunku Policji w Nowym Mieście nad 

Pilicą asp. sztab. Jarosława Tadzika. Przewodniczący Rady życzył kierownikowi 

jak najmniej problemów ze społecznością, aby statystyki były zadawalające i ma 

nadzieję, że współpraca z samorządem będzie się układać jak najlepiej, za co już 

dziękuje. Kierownika powitano oklaskami.  Przewodniczący Rady wraz z 

Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietą Zaraś wręczyli bukiet kwiatów.  

 

Dotychczasowy kierownik Posterunku Policji asp. sztab. Janusz Bogdański 

podziękował za współpracę mieszkańcom, radnym, która to współpraca 

zaowocowała dobrymi wynikami poprzez dotacje władz samorządu m. in. na zakup 

sprzętu komputerowego, samochodu, mebli. Gmina Nowe Miasto w Powiecie 

Grójeckim jest ,,zieloną wyspą” i ma nadzieję, że tak pozostanie. Statystyki są 

bardzo fascynujące dla policji w Nowym Mieście i ma nadzieję, że mieszkańcy 

czują się bezpiecznie. Nowy kierownik to doświadczony policjant wiele lat 

pracował w wydziale kryminalnym. Następnie podziękował za wszystko 

Przewodniczącemu Rady, Wiceprzewodniczącej Rady, lokalnej społeczności, 

sołtysom, przewodniczącym rad osiedlowych.  

 

Głos zabrał nowy kierownik Posterunku Policji w Nowym Mieście nad Pilicą asp. 

sztab. Jarosław Tadzik, któremu od 2 listopada br. zostały powierzone obowiązki 

kierownika Posterunku Policji w Nowym Mieście nad Pilicą. Kierownik 

Posterunku Policji podziękował ustępującemu kierownikowi. Poprzednik postawił 

wysoką poprzeczkę, dotyczącą wykrywalności i stanu bezpieczeństwa na terenie 

gminy. Ma nadzieję, że wykonał dobrą ,,robotę” i uda się to utrzymać. Zachęcił do 

współpracy. Chciałby abyśmy wyszli z założenia, że wszyscy odpowiadamy za 

stan bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie naszej gminy. Obiecał, że 

będzie dawał z siebie tyle ile może. Przekazał do rozpropagowania informację 

dotyczącą obowiązku umieszczania tabliczek z numerem porządkowym 

nieruchomości.  

 

Głos zabrał radny Powiatu Grójeckiego Krzysztof Fiks odnośnie uchwały 

intencyjnej przejęcia przez Gminę Nowe Miasto nieruchomości zabudowane 

budynkami Liceum. Stwierdził, że był przeciwny podjęciu decyzji na jednej z 

ostatnich sesji Rady o przejęciu przez gminę Nowe Miasto nad Pilicą zadania 

własnego Powiatu Grójeckiego polegającego na prowadzeniu Liceum 

Ogólnokształcącego, ponieważ po rozpatrzeniu wszystkich dotacji do szkół, które 

są w Powiecie do Liceum dopłacano ok. 700 -800 tys. zł. Na oświatę przeznaczona 
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subwencja to około 5 600 000, 00zł. i gmina dopłaca 40%. Gmina przyjmuje 

kolejne obciążenie. Nikt nie chciał tego Liceum zlikwidować. Były prowadzone 

rozmowy z Burmistrzami w poprzednich kadencjach, ale nikt takiego obciążenia 

nie bierze, bo jest to obciążenie dla naszej gminy. W zamian wykonanych byłoby 

więcej dróg, chodników i innych możliwości dofinansowania do zadań 

inwestycyjnych.  Nie wie, czym rada się sugeruje, że przejmuje nieruchomości. 

Zrozumiałby, jeżeli byłaby taka potrzeba, że Powiat chce zlikwidować Liceum 

wówczas zgodziłby się i należałoby jednostkę przejąć. Są gminy bogatsze tak jak 

Warka, w której jest Liceum są szkoły zawodowe lub Grójec. Są to gminy bogate, 

które mają wpływy z podatków i nie biorą na siebie takiego obciążenia. Decyzja 

należy do rady.  

 

Przewodniczący Rady powiedział, co do przejęcia Liceum od Powiatu to kwestia, 

którą mamy za sobą. Dziś będziemy wyrażać opinię, co do intencji przejęcia 

nieruchomości zabudowane budynkami Liceum Ogólnokształcącego. I jak każdy z 

nas, jako dobry gospodarz chce inwestować w to, co jest jego. Podziękował 

radnemu za kilka zdań.  

 

PKT 4 

 

Pan Wojciech Orzeszek Prezes Ogniska Towarzystwa Krzewienia Kultury 

Fizycznej ,,Pilica Nowe Miasto” podziękował za zaproszenie na dzisiejszą sesję 

Rady. Przedstawił sprawozdanie z działalności Klubu Sportowego. Środki, które 

otrzymuje klub na swoją działalność są przydzielane na różne grupy wiekowe.  

Zespół seniorów liczy 25 zawodników, który bierze udział w rozgrywkach 

Radomskiego Okręgowego Związku Piłki Nożnej. Jest to liga okręgowa. Trenerem 

tego zespołu jest, p. Łukasz Wiśnik. Kolejny zespół to juniorzy, który liczy 23 

zawodników bierze udział w rozgrywkach Radomskiego Okręgowego Związku 

Piłki Nożnej pierwszej Ligii juniorów. Trenerem zespołu jest p. Arkadiusz 

Wielgus. Jest również zespół trampkarzy, który liczy 20 zawodników i również 

bierze udział w rozgrywkach Radomskiego Okręgowego Związku Piłki Nożnej 

pierwszej Ligii trampkarzy. Trenerem w rundzie wiosennej był p. Łukasz Wiśnik w 

rundzie jesiennej jest Arkadiusz Wielgus. Kolejny zespół to zespół młodzików 

liczy 18 zawodników i bierze udział w rozgrywkach drugiej Ligii. Trenerem tego 

zespołu jest p. Adam Pędzikowski. Zespół grupy B liczy 18 chłopców jest to grupa, 

która nie bierze udziału w rozgrywkach tylko uczęszcza na treningi. Trenerem tego 

zespołu jest p. Adam Pędzikowski drugim trenerem jest p. Przemysław Nieszporek. 

Jest grupa orlików licząca 21 zawodników. Trenerem jest p. Adam Pędzikowski. 

Powstała jeszcze jedna grupa tzw. grupa żaków. Licząca 11 chłopców i jest to 

najmłodsza grupa. W roku 2017 Pilica Nowe Miasto rozegrała we wszystkich 
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rozgrywkach ligowych we wszystkich rocznikach łącznie 96 meczów ligowych. 

Zespół seniorów rozegrał 14 spotkań kontrolnych w ramach przygotowań 

rozgrywek ligowych. W roku 2017 trenerzy klubu sportowego Pilica zorganizowali 

dla wszystkich zainteresowanych drużyn rozgrywki kolejnej edycji piłki 

nowomiejskiej i halowej pod patronatem Burmistrza Miasta i Gminy. Zespół Pilicy 

zakończył rozgrywki na 12 miejscu w tabeli. Przyczyny takiej niskiej pozycji to m. 

in. kontuzje poszczególnych zawodników. Wnioski do dalszej pracy to wdrażanie 

do systematycznego uczestnictwa w zajęciach treningowych oraz niewielkie 

zmiany kadrowe w ramach wzmocnienia zespołu a tym samym przygotowania 

zespołu do rundy rewanżowej rozgrywek okręgowych.  

 

Przewodniczący Rady podziękował za wystąpienie Prezesowi. Klub sportowy, jako 

stowarzyszenie jest istotnym elementem organizacji dla naszych dzieci. Za to tez w 

imieniu swoim i całej rady podziękował. Klub zawsze aktywnie uczestniczył i 

uczestniczy w okresach całorocznych a w szczególności w okresie ferii zimowych. 

Są to cenne działania i istotne w zakresie profilaktyki i organizacji czasu. Główną 

instytucją finansującą działalność tego klubu jest gmina. W roku 2011 klub 

otrzymywał dotacje 45 tys. zł., w 2012 roku 60 tys. zł., 2013 r. 100 tys. zł., 2014 

roku 100 tys. zł., 2015 roku 110 tys. zł. 2016 roku 131 tys. zł., 2017 roku 140 tys. 

zł. W roku 2018 czekają nas duże inwestycje mamy pozytywnie zaopiniowany 

wniosek na kwotę ponad 1 200 000, 00zł. dofinansowywany z Ministerstwa Sportu 

ministra Witolda Bańki na przebudowę stadionu miejskiego, na budowę bazy 

sportowej przy Liceum i na kilka siłowni napowietrznej.  

 

Głos zabrał ponownie Prezes Wojciech Orzeszek korzystając z obecności radnego 

powiatowego Krzysztofa Fiksa, zauważył Klub Pilica według statystyk wszelkich 

statystyk jest drugą siłą Powiatu Grójeckiego. Infrastrukturalnie trochę odbiegamy 

natomiast organizacyjnie biorąc wszystkie grupy młodzieżowe wyprzedza nas 

nieznacznie Mazowsze Grójec.    

 

PKT 4 

Przewodniczący Rady poinformował, że p. Kamil Wawrzyński dyrektor 

regionalnego, Aesco Group przedstawi prezentację projektu Programu Emisji 

Obligacji dla Gminy Nowe Miasto nad Pilicą, które pozwolą zrealizować zadania 

zaplanowane zadania inwestycyjne. Firma Aesco Group Sp. z o.o jest niezależną 

ogólnopolską instytucją analityczną i doradczą, powołaną w celu świadczenia usług 

dla sektora publicznego oraz przedsiębiorstw. Motto firmy mierz finanse na 

zamiary to zawodowo oznacza, że poprzez swoją pracę pomaga samorządom 

odzyskać finansowanie, które da się łatwo spłacać. 



 7 

W swojej działalności firma koncentruje się na zapewnieniu wsparcia w zakresie 

optymalizacji zadłużenia, pozyskiwania bezpiecznych źródeł finansowania i 

strategicznego zarządzania finansami. Firma doradza Klientom w doborze 

optymalnych rozwiązań sposobu finansowania oraz aktywnie działa w celu 

zapewnienia środków od banków i instytucji finansowych. 

Z usług firmy korzystają samorządy, spółki komunalne, przedsiębiorstwa i szpitale. 

Firma współpracuje ze stowarzyszeniem gmin wiejskich i przybliża im tematykę.  

Prace nad budżetem są jednym z najważniejszym prac samorządu i to, co chcemy 

najważniejsze zrealizować. Wszyscy mamy prawo narzekać, że gmina się zadłuża 

w mediach pojawiają się informacje nieprawdziwe i chcemy obiektywnie 

przedstawić sytuację naszego samorządu.  

Głos zabrał p. Kamil Wawrzyński firma działa od 2012 roku z usług firmy korzysta 

około 250 samorządów. Na przykładzie naszego samorządu ustawa z 2014 roku 

mówi, że samorząd może zadłużyć się do 60% swego dochodu oraz na usługę 

swoich rat może przeznaczyć nie więcej niż 15% swego dochodu rocznie. Na 

koniec br. gmina jest zadłużona na 9, 7% w relacji do dochodów. Średnia krajowa 

jest 42%.  

Nowy wskaźnik mówi o tym, że samorząd na obsługę swoich rat może przeznaczyć 

rocznie mniej więcej niż średnia arytmetyczna nadwyżek bieżących 

wypracowanych trzy lata wstecz.  

W naszym przypadku w roku 2018 na obsługę rat będzie można przeznaczyć kwotę  

2, 5 mln. zł. Jedynym ograniczeniem o możliwościach zaciągania długu jest 

wskaźnik, który mówi o tym, że samorząd nie może przeznaczyć na obsługę 

swoich rat więcej niż wartości wyliczone z trzech ostatnich lat nadwyżek 

bieżących. Gmina w latach 2018-2020 zamierza przeprowadzić inwestycje 

majątkowe na sumę ok. 19,8 mln. zł. Gmina ma wysoką zdolność do obsługi 

nowego długu na realizację zaplanowanych inwestycji. Aby mogła realizować swój 

program inwestycyjny konieczne będzie pozyskanie środków zewnętrznych. 

Obligacje traktujemy, jako zamiennik kredytu źródło finansowania jest takie samo 

jak w przypadku kredytu. Bank wybrany w ramach konkursu pożycza pieniądze 

i kupuje obligacje gminy. Procedura jest bardzo zbliżona, co do pozyskania 

finansowania w ramach kredytu. Rada podejmuje uchwałę o emisji obligacji. 

Uchwała przekazana jest Regionalnej Izby Obrachunkowej. Po pozytywnej opinii 

uchwały umożliwia zaciągnięcie takiego zobowiązania. Następnie organizowany 

jest konkurs i przetarg na konkurs. Różnice między kredytem a obligacją są takie, 

że w ramach konkursu warunki można negocjować. W przypadku kredytu możemy 

zaciągnąć zobowiązanie wyłącznie na dane zadanie. Jeżeli mamy zaplanowane 

inwestycje na trzy kolejne lata chcąc zaciągnąć kredyt musielibyśmy, co roku 

ogłaszać przetarg na konkretną kwotę inwestycji. Przypadku obligacji możemy 

jedną procedurą zorganizować sobie finansowanie na trzy lata do przodu, czyli 
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robimy emisję trzyletnią. Planujemy finansowanie w tym przypadku na kwotę 

16 650 000 00zł. z podziałem na konkretne lata w 2018 roku pozyskana kwota 

5 900 000, 00zł., w 2019 roku 4 550 000, 00zł., w 2020 roku 6 200 000, 00zł. Są to 

górne pule środków pieniężnych w banku, jakie potrzebujemy do realizacji zadań. 

Jeżeli potrzebujemy środki to je wykorzystujemy, jeżeli jakieś projekty nie 

realizujemy i cała kwota jest nam nie potrzebna to nie wykorzystujemy i z tego 

tytułu nie ponosimy żadnych kosztów odsetkowych.  

 

Salę obrad opuściła o godz. 13.05 radna Iwona Lepa. 

 

Radny Powiatowy Krzysztof Fiks spytał m. in. o kwotę zadłużenia gminy i spłatę 

odsetek od tej kwoty, dochody ze sprzedaży majątku. 

 

Na salę obrad wróciła o godz. 13.10 radna Iwona Lepa. 

 

Pan Kamil Wawrzyński omówił, na podstawie danych wieloletniej prognozy 

finansowej dochody ze sprzedaży majątku, które gmina ma zamiar zrealizować. 

 

Przewodniczący Rady powiedział na koniec 2017 roku Gmina Nowe Miasto 

zadłużona jest na kwotę 2, 9 mln. czyli około 9,7%. Czy my tą kwotę w przyszłym 

roku będziemy musieli spłacać w całości? Pan dyrektor powiedział, że porównaniu 

z innymi samorządami nasze możliwości finansowe emisji obligacji są na poziomie 

ok. 17 mln. zł. Prosił o wyjaśnienie, jakie parametry ekonomiczne ma gmina, jakie 

są jej możliwości w sensie długofalowego finansowania.  

 

Pan dyrektor na podstawie pokazu, przedstawił, jakie wartości gmina może 

przeznaczyć rocznie na obsługę swoich rat, dla przykładu na obsługę swoich rat 

samorząd może w roku 2020 przeznaczyć 1 800 000, 00zł. z tego przeznacza 

800 000, 00zł. na spłatę swoich starych kredytów. W latach 2018-2020 w których 

będą realizowane spłaty gmina nie jest na połowie możliwości finansowych, czyli 

gmina mogłaby drugie tyle spłat dołożyć.  

 

Przewodniczący Rady odniósł się w kwestii zdolności do obsługi przez Gminę na 

realizację zaplanowanych inwestycji. Na uchwalenie budżetu mamy jeszcze trochę 

czasu i to, co radni ustalą to jest nic innego tylko podniesienie standardu życiowego 

nas wszystkich. Nie należy opowiadać herezji, które są wyssane z palca, dlatego, że 

to są analizy ekonomiczne osób, którzy świadczą usługi na najwyższym poziomie. 

To, co będziemy robić wyznaczy termin realizacji i wola rady.   
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Pan dyrektor powiedział, że ta perspektywa unijna jest ostatnią perspektywą i te 

środki dotacyjne, które są dostępne dla samorządów są to ostatnie środki, które 

pozwolą taniej zrealizować inwestycje.  

 

Radny Sebastian Stolarek spytał o kwotę zaciągniętego kredytu w 2021 roku i jego 

o spłatę. Jak radny Powiatowy zadał pytanie mamy 2 900 000, 00zł. długu  

i w przyszłym roku mamy spłacić 800 000, 00zł. czyli ten dług się pomniejsza. Jaki 

jest koszt na dzień dzisiejszy od zaciągniętych zobowiązań proporcjonalnie, ile 

spłacamy odsetek a ile spłacamy kapitału? 

 

Pan dyrektor odpowiedział, że czy w roku 2021 spłacamy 400 000, 00zł. starego 

zaciągniętego kredytu, 100 000, 00zł. spłacamy kapitał z emitowanych obligacji, 

800 000,00zł. to są odsetki od obligacji i pozostała kwota starego kredytu. Czyli  

od kwoty 16 mln. zł. odsetki. Na dzień dzisiejszy to ok. 60 000, 00zł. odsetek.  

 

Salę opuścił, o godz. 13.25 radny Dariusz Dziurowicz. 

 

Następnie radny Stolarek spytał, jakie profity na dzień dzisiejszy pobiera bank.  

Po to przygotowuje się konkurs, aby wybrać najkorzystniejszą ofertę. I przelicza 

się, która oferta będzie korzystniejsza odpowiedział pan dyrektor.  

Przewodniczący Rady powiedział o dwóch kwestiach nie mówimy o tym za ile 

nam sprzeda bank produkt, bo to jest kwestia negocjacji i konkursu ofert. Na jakich 

warunkach skorzystamy bądź są oferty z banku odpowie pani Skarbnik. Mówimy  

o samym finansowaniu inwestycji gminnych w perspektywie kilku lat. 

 

Salę opuścił, o godz. 13.25 radny Mirosław Bors. 

Na salę powrócił o godz. 13.30 radny Mirosław Bors.  

 

Pani Skarbnik wyjaśniła, jeśli chodzi o bieżące zadłużenie mamy na podstawie 

podpisanych umów czy to podział na pożyczki, kredyty. Na dzień dzisiejszy 

spłacamy dwa kredyty komercyjne, mamy do spłaty trzy pożyczki zaciągnięte w 

WFOŚiGW. Jeśli chodzi pożyczki poziom oprocentowania tych pożyczek jest 

ponad 2% w każdym przypadku. Natomiast, jeśli chodzi o kredyty komercyjne 

były zaciągane na podstawie procedury wynikającej w ramach zamówień 

publicznych. Zgodnie z zasadami wybrano najlepsze oferty. W przypadku 

pierwszego jak i drugiego kredytu bank nie zaproponował żadnej jednorazowej 

prowizji, natomiast odsetki z pierwszego kredytu były na poziomie 53% natomiast 

drugiego 54%. W przypadku banków kredytów komercyjnych oprocentowanie 

mamy na poziomie 2,3% i 2,4%. Banki nie zaproponowały żadnej prowizji.  
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Na salę powrócił o godz.13.35 radny Dariusz Dziurowicz. 

 

Radna Iwona Lepa prosiła jeszcze raz o wyjaśnienie pana dyrektora. To jest 

wyliczone w analizie gdybyśmy wzięli tą górną granicę kwotę obligacji. Natomiast, 

jeżeli tych środków byśmy nie wzięli to nie płacimy danych odsetek.  

 

Pan dyrektor wyjaśnił, że samorząd planuje wyemitować 16 650 000zł. z 

podziałem na lata w 2018 roku – 5 900 000zł., w 2019 roku – 4 550 000zł., w 2020 

roku 6 200 000zł. Projekt oparty jest na potrzebach inwestycyjnych samorządu. 

Emisja obligacji umożliwia zaplanowanie emisji na trzy lata do przodu, czyli jedną 

procedurą zagwarantować sobie finansowanie w latach 2018, 2019, 2020. Nie 

musimy wyemitować tej całej kwoty, którą zaplanowaliśmy. Obligacje są znaczone 

nie mogą być przeznaczone na nic innego niż rozchody lub inwestycje. Jeżeli się 

okaże, że jeżeli jakaś inwestycja nie zostanie realizowana to możemy nie 

wyemitować potrzebnej kwoty na tą inwestycje lub ewentualnie na to miejsce 

będzie realizowana inna inwestycja.   

 

Radny Powiatu Grójeckiego odniósł się do wypowiedzi Przewodniczącego Rady 

cieszy się bardzo, że jest taka kondycja finansowa gminy. To, że mamy 9, 7% 

zadłużenia, dzięki niektórym radnym i zaznaczył, że sam również przyczynił się do 

tego. I przez gospodarność poprzednich burmistrzów mamy dobrą kondycję 

finansową. Zadłużenie gminy w poprzedniej kadencji było ok. 1% zadłużenia, w 

ciągu trzech lat gmina została zadłużona na 9,7%. Teraz idąc dalej, aby zrobić to 

bezpiecznie dla przyszłych radnych należy otworzyć furtkę dla możliwości rozwoju 

tej gminy. Bo jeżeli zaciągnięcie kredytu planuje się w kwocie 17 500 000, 00zł.  

i żadnych środków własnych, aby dołożyć do inwestycji to już jest nie w porządku. 

Gmina nie ma środków na zaplanowane inwestycje, które będą kredytowane. I o 

czym wcześniej mówił takie decyzje jak przejęcie Liceum na własność to koszt 

około 800 000zł. tych środków nie będzie.  

 

Przewodniczący Rady podziękował radnemu za głos i troskę. Podkreślił, że jest 

ciągłość władzy i nie ma ludzi niezastąpionych. Powiedział, że nie będzie 

dochodził analiz ekonomicznych, jakie radny proponował prosi o zapoznanie się z 

dokumentami, które są dostępne. Zadłużenie na koniec 2014 roku – 3 976 930, 

00zł., na koniec 2017 roku – 2 911 000, 00zł., prosił o uszanowanie faktów pójście 

w utarczki jest nie potrzebne. Ma nadzieję, że pięć, sześć osób rozumie i 

przybliżenie problemu o obligacji służy pomocą i pan dyrektor pomocą. 

Pokazujemy przy tych wskaźnikach, jakie mamy możliwości. Jesteśmy gminą z 

bardzo dobrą sytuacją, współczynnikami ekonomicznymi. Możliwości 

bezpiecznego wsparcia obligacjami szacowane są na kwotę niemalże 17 000 000, 
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00zł. to, co będziemy realizować w roku 2018 to jest kwestia woli rady, co do 

budżetu na 2018 rok. My nie ograniczamy niczego wręcz przeciwnie zwrócił się do 

radnego powiatu. Otwieramy się szerzej, niż dotychczasowe schematy co do 

inwestycji. Wiemy, że są poczynione kroki, jeśli chodzi o wojsko i musimy 

przygotować infrastrukturę w całej gminie. Tak naprawdę, na co wyda obecna rada 

w roku 2018 decyzję będziemy podejmować na kolejnej sesji.  I na co przeznaczą 

środki kolejne rady to jest kwestia decyzji danej rady. Chcemy zaprzestać grać 

emocjami ludzi i obiecywać coś, co zrobimy jak będzie się ktoś dobrze 

zachowywał a jak nie to nie zrobimy tej inwestycji. Daliśmy tego przykładów 

wiele. Wszystkim nam zależy na tym, aby gmina rozwijała się jak najlepiej i 

finansowała się najlepszym wzorem, jaki jest dostępny.  

 

Pani Małgorzata Woźniak sołtys wsi Żdżarki spytała, jakie są koszty 

przygotowania emisji tych obligacji.  

Pan dyrektor odpowiedział, że jedyne koszty to te, które zaproponuje w ofercie 

bank. Nie ma innych kosztów jest to zamiennik kredytów. Jedyny koszt to w 

przypadku spłaty obligacji.  

 

Radny Sebastian Stolarek powiedział, że pani Skarbnik wyjaśniła, jakie są opłaty 

bankowe. Natomiast, jeżeli przygotowaniem obligacji, będzie zajmować się firma, 

Aesco –Group spytał, jaki będzie koszt obsługi firmy.  

Dzisiaj jesteśmy firmą doradczą, która przedstawiła w formie prezentacji 

możliwości gminy.  

 

Przewodniczący Rady w momencie, kiedy będziemy realizować program będzie 

wszczęta procedura a więc będzie wiadomo, będzie ogólno dostępne, który wariant 

wybraliśmy, jakie były oferty.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Zaraś podkreśliła, że w gazetach pisana jest 

nieprawda. Jak słyszeliśmy zadłużenie gminy w 2014 roku było dużo wyższe niż w 

2017 roku. Pisanie artykułów, że gmina się zadłuża nie wiadomo jak jest oczywistą 

nieprawdą. Wszystko można krytykować można pisać to, co jest nieprawidłowe, 

ale niech będzie zgodne to z prawdą, ponieważ tych kłamstw jest bardzo dużo. 

Następnie Wiceprzewodnicząca Rady odniosła się do jeszcze jednej sprawy 

mianowicie pacjenci pytają, że w przyszłym roku będzie zamknięty szpital. Nie 

wie, kto takie plotki rozsiewa. Owszem szpital jest zadłużony, szkoda, że takiej 

analizy nie było przed braniem kredytów, kiedy były planowane jakieś inwestycje 

w szpitalu, kiedy to szpital był na granicy utraty płynności finansowej. Powoli 

wychodzi z tych długów, rozłożone są kredyty na dłuższe lata i niższe spłaty a 

jednocześnie zdobywa pieniądze na inwestycje. W roku ubiegłym były zakupione 
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dwie karetki pogotowia, środki zostały otrzymane w ramach dotacji. W roku 

bieżącym pozyskano środki na sprzęt szpitalny na wyposażenie, RTG, USG i inne. 

W przyszłym roku mamy zagwarantowane środki 2 000 000, 00zł. na sprzęt w 

szpitalu.  Szpital ma pewne gwarantowane finansowanie i nie ma zamiaru się 

szpital zamykać. A takie rzeczy opowiadane są mieszkańcom. Prosiłaby o jakiś 

umiar w tych kłamstwach.  

 

Salę obrad opuścił o godz. 13.50 radny Bartosz Gulina.  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Pietrucha ogłosił 10 minutową przerwę w obradach. 

Po przerwie wznowiono obrady.  

 

PKT 5 

 

Salę obrad opuściła o godz. 14.00 radna Karolina Kącka. 

Salę obrad opuścił o godz. 14.02 radny Mariusz Fandrych. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo - Budżetowej poinformował, że  

w okresie międzysesyjnym komisja odbyła posiedzenie w dniu 10 października br. 

oraz wspólne posiedzenie Stałych Komisji Rady Miejskiej w dniu 28 listopada br.  

 

Salę opuścił o godz. 14.00 radny Sebastian Stolarek. 

Na salę powrócił o godz. 14.03 radny Sebastian Stolarek. 

 

W dniu 10 października br. na posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji 

wg załączonej listy obecności do niniejszego protokołu oraz: 

1. Skarbnik Miasta i Gminy                     p. Ewa Bator 

2. Przewodniczący Rady Miejskiej                                          p. Tomasz Pietrucha  

Posiedzeniu przewodniczył p. Dariusz Dziurowicz – Przewodniczący Komisji 

Gospodarczo – Budżetowej. 

Przyjęto następujący porządek posiedzenia: 

1. Zapoznanie się i wydanie opinii o wnioskach, które zostały złożone do projektu 

budżetu na 2018 rok.  

W pkt. 1 Skarbnik Miasta i Gminy Ewa Bator przedstawiła wnioski, które 

wpłynęły do budżetu na 2018 rok: 

- sołectwa Żdżary dotyczący wymiany lamp ulicznych przy drodze wojewódzkiej 

707 oraz sklepu GROSZEK w kierunku Rawy Mazowieckiej i sporządzenie 

dokumentacji na wykonanie chodnika przy drodze 707. 

- mieszkańców ul. Wczasowej dotyczący wykonania chodnika od ul. 

Tomaszowskiej do ul. Wczasowej przy markecie GROSIK.  
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- Rady Osiedla nr 3 ul. Tomaszowskiej 42 o ułożenie nawierzchni bitumicznej na 

dwóch odcinakach drogi osiedlowej i ułożenie chodnika na jednym odcinku drogi.  

- Lokalnej Grupy Działania ,,Wszyscy Razem” Klwów, o udzielenie wsparcia  

w formie nie oprocentowanej pożyczki pieniężnej na realizację zaplanowanego w 

lokalnej strategii rozwoju projektu grantowego w wysokości 30 000,00zł.  

- sołectwa wsi Bełek o przebudowę drogi gminnej Świdrygały nad torami 

kolejowymi. 

- sołectwa wsi Jankowice o utwardzenie poboczy lub wybudowanie chodnika we 

wsi Jankowice, wykonanie elewacji dalszej części budynku świetlicy, wymiana 

drzwi ewakucyjnych świetlicy, fotoradar. 

- wniosek złożony przez Żłobek Samorządowy w formie tabelarycznej, opisowej. 

-mieszkańców ul. Leśnej 4 i właścicieli garaży położonych przy tej ulicy  

o wykonanie drogi dojazdowej do swoich posesji. 

- Zakładu Usług Komunalnych dotyczący wykonania modernizacji trasy 

wodociągowej wody surowej w kierunku pałacu, renowacji przejścia 

wodociągowego pod drogą wojewódzką 728 na odcinku 50 m., modernizacji stacji 

uzdatniania wody  

w Nowym Mieście ul. Rawska, zakup i zamontowanie agregatu prądotwórczego 

stacji uzdatniania wody w msc. Prosna oraz agregatu prądotwórczego stacji 

uzdatniania wody w msc. Żdżary, zakup koparko spycharki dla Zakładu Usług 

Komunalnych. 

- sołectwa Dąbrowa o położenie nawierzchni asfaltowej na drodze gminnej łączącej 

Dąbrowę z Rosochą. 

- sołectwa wsi Wierzchy o dokończenie utwardzenia drogi o długości ok. 1 km. 

- sołectwa wsi Godzimierz o wykonanie drogi asfaltowej Godzimierz – Rylsk 

Mały, poszerzenie oświetlenia o 4 punkty oświetlenia. 

- sołectwa wsi Rosocha o remont świetlicy wiejskiej, budowa chodnika przy drodze 

powiatowej, założenie lampy przy posesji p. Pankiewicz. 

- Miejsko Gminna Biblioteka Publiczna o zabezpieczenie środków w budżecie na 

2018 rok na funkcjonowanie tej instytucji. 

- sołectwa Domaniewice przebudowę drogi położenie asfaltu na tzw. Kolonii od 

szosy powiatowej Domaniewice- Nowe Miasto do posesji p. Burchard, budowa we 

współpracy z Powiatem Grójeckim chodnika wzdłuż szosy powiatowej wraz z 

remontem nawierzchni asfaltowej, zainstalowanie oświetlenia drogowego przy 

posesji P. Wielgus, zagospodarowanie rekreacyjne parking, molo dla kajaków, 

boisko wielofunkcyjne na działce gminnej przy przeprawie promowej, przebudowa 

drogi położenia asfaltu na łączniku drogi gminnej i powiatowej przy posesji P. 

Seligi, przebudowa drogi położenia asfaltu na końcu wsi w stronę Roszkowej Woli  

i w Łęgonicach przebudowa drogi i położenia asfaltu do posesji p. Tulin, 

utwardzenie drogi w tzw. wąwozie do posesji p. Marciszewskich, utwardzenie 
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drogi na górce koło posesji p. Furmańskich, p. Pęzikowskich, instalacja tablicy 

ogłoszeniowej, instalacja nowego punktu oświetlenia drogowego. 

- mieszkańcy wsi Bieliny, Nowe Bieliny i Nowe Łęgonice o położenie nowego 

dywanika asfaltowego na drodze Nowe Łęgonice -Bieliny. 

- dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej w Nowym Mieście nad Pilicą o 

zapotrzebowanie środków na zadania bieżące wykonanie inwestycji w postaci 

położenia kostki na terenie szkoły i wykonanie placu zabaw. 

- radny Sebastian Stolarek o zabezpieczenie środków na wydzielenie i utwardzenie 

pobocza przy ul. 1 Maja, wykonanie projektu i kanalizacji sanitarnej na ul. 

Pilicznej, ul. Mostowej i ul. Podgórnej, rozbudowa istniejącego monitoringu 

miejskiego o kamery zlokalizowane przy ul. Targowej, ul. 11 Listopada, ul. 

Pilicznej, budowa miejsc postojowych przy ul. Bielińskiego - brakująca część po 

stronie Kościoła Parafialnego, budowa łącznika między ul. Warszawską 8 a ul. 

Targową 5, modernizacja pobocza przy schodach ul. Piliczna pozwalająca wejście i 

zejście osobom z rowerami i wózkami dziecięcymi. 

- sołectwa Rokitnica o wznowienie środków w budżecie na wykonanie nawierzchni 

asfaltowej na terenie sołectwa - na odcinkach dróg gminnych. 

- Niepublicznego Przedszkola ,,Paula” o udzielenie dotacji 2018 na rok. 

- Niepublicznego Przedszkola ,,Aduś” o udzielenie dotacji 2018 na rok. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że jest szereg wniosków do realizacji z lat 

poprzednich, które będą realizowane w pierwszej kolejności. Część tych inwestycji 

staramy się realizować z różnym skutkiem tak jak wniosek w kwestii monitoringu. 

Jeśli chodzi o realizację zadań ze Starostwem Powiatowym w kwestii budowy dróg 

nie realizujemy, ponieważ Powiat przekazuje zbyt mało środków na te cele.  

Skarbnik Miasta i Gminy zaznaczyła, że oprócz wniosków do budżetu, które 

złożyli mieszkańcy, radni, podległe jednostki zostały złożone również w ramach 

planowanego funduszu sołeckiego na 2018 rok. Wnioski złożyły wszystkie 

sołectwa, dotyczą przedsięwzięć w ramach dróg gminnych, które znajdują się na 

terenie sołectw oraz remontów świetlic. Z ustawy budżetowej budżetu państwa na 

2018 rok wynika, że nie zmienia się kwota bazowa osób zajmujące kierownicze 

stanowisko państwowe pozostaje ona na poziomie roku ubiegłego. Jeśli chodzi o 

gminę ma to zastosowanie do diet radnych. Diety radnych w roku 2018 pozostaną 

na tym samym poziomie, zagrożony jest wskaźnik wynagrodzeń państwowych w 

sferze budżetowej będzie zmiana w kwestii wynagrodzeń nauczycieli. Planowany 

wskaźnik inflacji na 2018 rok to 2, 3 % czyli wzrost w stosunku do roku ubiegłego 

o 1%. Przeciętne wynagrodzenie brutto w gospodarce narodowej uległo wzrostowi 

o 180zł., fundusz na składki pracy bez zmian.   

Na tym posiedzenie komisji zakończono.  

     

Na salę powrócił o godz. 14.18 radny Bartosz Gulina. 
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Salę obrad opuściła o godz. 14.10 radna Iwona Lepa. 

Na salę powróciła o godz. 14.13 radna Iwona Lepa.  

 

  W dniu 28 listopada br. na wspólnym posiedzeniu Stałych Komisji Rady 

Miejskiej udział wzięli członkowie komisji wg załączonej listy obecności do 

niniejszego protokołu oraz: 

 

1. Skarbnik Miasta i Gminy    p. Ewa Bator 

2. Sekretarz Miasta i Gminy    p. Edyta Staniszewska 

3. Pracownicy U M i G w osobach:                               p. Teodozja Grudzień 

        p. Agnieszka Wejgt 

        p. Tomasz Bogacki 

        p. Dorota Gala 

        p. Karolina Morawska 

        p. Andrzej Przyborek 

4. Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych  p. Zdzisław Misztal 

oraz Główna Księgowa Zakładu      

Usług Komunalnych      p. Małgorzata Bzinkowska 

5. Mieszkaniec Miasta i Gminy    p. Marian Dziedzic 

Posiedzeniu przewodniczył p. Dariusz Dziurowicz – Przewodniczący Komisji 

Gospodarczo – Budżetowej. 

Przyjęto następujący porządek posiedzenia: 

1. Zapoznanie się z projektem uchwały budżetowej na 2018 rok wraz z 

niezbędnymi informacjami i uzasadnieniem oraz wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2017-2025 z objaśnieniami przyjętych wartości oraz 

formułowanie wniosków dotyczących zmian projektu budżetu. 

2. Zapoznanie się z projektami uchwał przygotowanymi na sesję Rady.  

3.   Sprawy bieżące kierowane do komisji. 

W pkt.1 Skarbnik Miasta i Gminy p. Ewa Bator omówiła projekt budżetu na 2018 

rok: planowane dochody Gminy na 2018 rok, plan wydatków budżetowych gminy 

na 2018 rok, plan wydatków majątkowych, plan wydatków na przedsięwzięcia 

realizowane w ramach funduszu sołeckiego, dotacje udzielane w 2018 roku z 

budżetu podmiotom należącym i nienależącym do sektora finansów publicznych, 

plan przychodów i kosztów samorządowego zakładu budżetowego na 2018 rok, 

dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz 

wydatki związane z realizacją zadań wynikających z gminnego programu 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i gminnego programu 

przeciwdziałania narkomanii w 2018 roku, dochody z tytułu wpływów z opłat i kar 

za korzystanie ze środowiska oraz wydatki na finansowanie zadań w zakresie 

ochrony środowiska, dochody z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami 
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komunalnymi oraz wydatki na pokrycie kosztów funkcjonowania systemu 

gospodarowania odpadami komunalnymi na 2018 rok.  

Projekt uchwały budżetowej na 2018 rok został przedstawiony zgodnie z 

ustawowym terminem do 15 listopada br. poprzedzającym rok budżetowy, został 

przedłożony Regionalnej Izbie Obrachunkowej celem zaopiniowania oraz Radzie 

Miejskiej. Projekt budżetu został przedłożony Radzie na podstawie Zarządzenia 

Burmistrza. Projekt składa się z projektu uchwały budżetowej, załączników do tej 

uchwały oraz z projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej i załączników do 

projektu.  Projekt uchwały budżetowej zawiera podstawowe wielkości 

planowanych dochodów budżetu i planowanych wydatków. Ustala się dochody 

budżetu na 2018 rok w kwocie 29 386 037, 00zł. z czego bieżące w kwocie 

28 512 337zł. majątkowe 873 700, 00zł. Wydatki budżetu gminy na 2018 rok to 

30 486 037, 00zł. z czego bieżące w kwocie 28 260 579, 00zł. i majątkowe w 

kwocie 2 225 458, 00zł. W związku z tymi wielkościami ustala się deficyt budżetu 

w wysokości 1 100 000zł. finansowany przychodami pochodzącymi z pożyczek w 

wysokości 250 000, 00zł, emisji papierów wartościowych (obligacji komunalnych) 

w wysokości 850 000, 00zł. Ustala się przychody budżetu w kwocie 1 880 000, 

00zł. z następujących tytułów: pożyczek w wysokości 250 000, 00zł. na pokrycie 

planowanego deficytu budżetu emisji papierów wartościowych w wysokości 

850 000, 00zł. na pokrycie planowanego deficytu budżetu, emisji papierów 

wartościowych w wysokości 780 000, 00zł. na spłatę wcześniej zaciągniętych 

zobowiązań z tytułu pożyczek i kredytów. Ustala się rozchody budżetu w kwocie 

780 000, 00zł. pożyczek w kwocie 240 000, 00zł., kredytów w kwocie 540 000, 

00zł. Ustala się rezerwę ogólną w wysokości 40 000, 00zł., ustala się rezerwy 

celowe w wysokości 80 000, 00zł.  

Następnie pani Skarbnik omówiła projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2018-2025, która obejmuje wykonanie budżetu od 

2015 roku. Wskaźniki mieszczą się w granicach dopuszczalnych maksymalnie 

wskaźników spłat zobowiązań. Kolejny załącznik to wykaz przedsięwzięć 

finansowych. Projekt zawiera objaśnienie na podstawie, których zostały 

opracowane poszczególne elementy prognozy.  

Radny Mirosław Bors zgłosił potrzebę przebudowy drogi powiatowej w kierunku 

Bielin. Problem ten zgłaszał na sesji wyjazdowej.  

Radny Jacek Bors spytał, dlaczego zostało przesunięte do realizacji w przyszłym 

roku budżetowym zadanie inwestycyjne przebudowa – zagospodarowanie Pl. 

Armii Krajowej w Nowym Mieście nad Pilicą oraz spytał czy przebudowa drogi 

gminnej Gostomia – Wólka Gostomska obejmuje cały odcinek tej drogi. 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że ogłoszony przetarg nie został 

rozstrzygnięty. 
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Pracownik Urzędu Andrzej Przyborek zabrał głos odnośnie dróg powiatowych. W 

Domaniewicach plan realizacji zostanie ustalony z Powiatem. 

Jeśli chodzi o realizację zadania przebudowa drogi gminnej Gostomia – Wólka 

Gostomska obejmuje cały odcinek tej drogi. 

Przewodniczący Rady zaproponował przedłożenie wniosku do projektu Uchwały 

Budżetowej na 2018 rok o uzupełnienie zadania inwestycyjnego zgłoszonego przez 

radnego Mirosława Borsa.  

Radny Mirosław Bors ponadto zgłosił potrzebę poprawy stanu dróg w kierunku 

Nowe Miasto – Grójec i w kierunku Nowe Miasto – Tomaszów Mazowiecki.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej p. Bartosz Gulina poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały budżetowej na 2018 rok 

oraz projekt uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018 – 2025.   

Przewodnicząca Komisji Oświatowo – Społecznej Iwona Lepa powiedziała, że 

subwencja przeznaczona na oświatę jest bardzo mała, generują koszty na 

wynagrodzenia dla nauczycieli, subwencje otrzymujemy na ilość uczniów w 

szkołach. Szkoły dofinansowujemy i to wszystko generuje koszty i dlatego jest 

mniej środków na inwestycje. Radna wyjaśniła, dlaczego między innymi tak jest. 

Życzyłaby sobie żeby założenia projektu zostały zrealizowane. Komisja opiniuje 

projekt uchwały budżetowej pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Budżetowej Dariusz Dziurowicz 

powiedział, że w związku z wniesionymi wnioskami złożonymi do projektu 

uchwały na inwestycje drogowe Stałe Komisje Rady Miejskiej pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały budżetowej na 2018 rok. 

W pkt 2. Skarbnik Miasta i Gminy p. Ewa Bator omówiła projekt uchwały w 

sprawie:  

- zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe Miasto nad Pilicą na lata 

2017 – 2022. 

Kierownik Referatu Finansowego p. Teodozja Grudzień przedstawiła zestawienie 

stawek podatkowych od nieruchomości uchwalonych na 2017 rok i propozycje na 

2018 rok. Następnie zapoznała z projektami uchwał w sprawie: 

- ustalenia stawek w podatku od nieruchomości na 2018 rok.  

- obniżenia ceny sprzedaży drewna do celów wymiaru podatku leśnego  

na 2018 rok. 

- obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2018 rok. 

- określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2018 rok. 

- opłaty od posiadania psów na 2018 rok. 

Komisje zaopiniowały pozytywnie stawki podatkowe zaproponowane przez 

Burmistrza. Stawki pozostają na poziomie roku ubiegłego.   
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Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych p. Marian Misztal poinformował, że 

zgodnie z obowiązującymi przepisami Zakład przedłożył wniosek o przedłużeniu 

czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy na okres od 01.01.2018 – 

31.12.2018 r. Niniejszy wniosek został opracowany zgodnie z obowiązującymi 

przepisami prawa. Dyrektor ZUK omówił projekt uchwały. Proponowane stawki na 

dostawę wody i odbiór ścieków pozostają na poziomie dotychczas obowiązującym. 

Zmianie ulega opłata stała.  

Pracownik Urzędu Agnieszka Wejgt zapoznała z projektem uchwały w sprawie 

ustanowienia pomnika przyrody.  

Pracownik Urzędu Tomasz Bogacki zapoznał z projektem uchwały w sprawie: 

- zmiany Uchwały nr XXIV/176/2016 Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad 

Pilicą z dnia 17 listopada 2016 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Nowe Miasto 

nad Pilicą na działkach nr: 2198, 295/8, 295/3, 131/1, 2083, 937, 938, 939, 940, 

941, 753, 755, 757, 758, 745 oraz części działki nr 800/2 położonych w Nowym 

Mieście nad Pilicą. 

- intencji przejęcia przez Gminę Nowe Miasto nad Pilicą od Powiatu Grójeckiego 

nieruchomości stanowiących działki ewidencyjne nr 599/4, 602/3, 602/5, dla 

których Sąd Rejonowy w Grójcu prowadzi księgę wieczystą nr KW 

RA1G/000/72923/5, zabudowane budynkami Liceum Ogólnokształcącego. 

Pełnomocnik Burmistrza ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Przeciwdziałania Narkomanii Dorota Gala zapoznała z projektami uchwał w 

sprawie: 

- przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w gminie Nowe Miasto nad Pilicą na 2018 rok. 

- przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w gminie Nowe 

Miasto nad Pilicą na 2018 rok. 

Pracownik Urzędu Karolina Morawska zapoznała z projektami uchwał w sprawie:     

- przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Nowe Miasto nad Pilicą z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2018.  

- stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Publicznej Szkoły 

Podstawowej im. Bł. Franciszki Siedliskiej w Żdżarach w ośmioletnią Publiczną 

Szkołę Podstawową im. Bł. Siedliskiej w Żdżarach.  

- stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Publicznej Szkoły 

Podstawowej im. Kardynała Stefana Wyszyńskiego w Nowym Mieście nad Pilicą 

w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową im. Kardynała Stefana Wyszyńskiego 

w Nowym Mieście nad Pilicą.  

W pkt. 3 Na posiedzeniu Komisji wypracowano następujące wnioski: 
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Radny Stanisław Dobrodziej wnioskował o odprowadzenie wód opadowych w 

msc. Żdżary – przy alei kościelnej. W związku z powtarzającymi się opadami 

pojawiły się zastoiny wodne. 

Radny Mariusz Fandrych wnioskował o uzupełnienie pobocza na drodze 

powiatowej w kierunku Sacin – Olszowa Wola (w kierunku do Rosochy od 

Sacina). 

Radna Iwona Lepa wnioskowała o zamontowanie progu zwalniającego na ul. 

Bielińskiego ( naprzeciw posesji M. Jędrzejewskiego). 

Przewodniczący Rady wnioskował o założenie dwóch progów zwalniających na ul. 

Ogrodowej (naprzeciw sklepu p. Barana) i od strony Pobiednej naprzeciw byłego 

przedszkola. 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał wniosek przedłożony przez 

Przewodniczącego Osiedla Nr 3 Zbigniewa Loby o zmiany lokalizacji przejścia dla 

pieszych na ul. Tomaszowskiej (drodze powiatowej). 

Na tym posiedzenie zakończono. 

  

PKT 6 

Przewodniczący Rady przekazał informacje o pismach, które wpłynęły do 

Biura Rady: 

- z dn. 28.09.2017 r. wniosek sołectwa Rokitnica o uwzględnienie w budżecie 

środków na wykonanie nawierzchni asfaltowej. 

- z dn. 28.09.2017 r. wniosek do budżetu na 2018 rok sołectwa Godzimierz – 

wykonanie drogi asfaltowej, dowieszenie lamp ulicznych. 

- z dn. 26.09.2017 r. od Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o 

przedłożonej informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto nad 

Pilicą, kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej, a także o przebiegu 

realizacji planów finansowych instytucji kultury. 

- z dn. 21.09.2017 r. od Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego 

Departament Ochrony Zabytków pismo dotyczące udzielenia dotacji Zakonowi 

Braci Mniejszych Kapucynów na pokrycie kosztów zadania prace konserwatorskie 

ołtarza głównego –etap I.  

- z dn. 02.10.2017 r. od Ministerstwa Urzędu Wojewódzkiego w Warszawie pismo 

z prośbą o przedstawienie danych statystycznych.  

- z dn. 24.10.2017 r. wniosek Zakładu Usług Komunalnych o zatwierdzenie taryf 

dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego zaopatrzenia odprowadzania 

ścieków w gminie Nowe Miasto nad Pilicą na okres od 1 stycznia 2018 r. do 31 

grudnia 2018 r.  

- z dn. 07.11.2017 r. odpowiedź na pismo znak:ISR.4120.3.2017 z dn. 24.10.2017 

w sprawie aktualizacji Gminnej Ewidencji Zabytków Miasta i Gminy Nowe Miasto 

nad Pilicą.  
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- z dn. 25.10.2017 r. odpowiedź na pismo FN.3131.1.2017 firmy KARGAZDOM 

dotyczące opłat targowych.  

- z dn. 06.11.2017 r. pismo Komendy Powiatowej Policji w Grójcu z prośbą o 

zobligowanie pracowników wymienionych w piśmie do stawiennictwa w 

Komendzie Powiatowej w Grójcu w sprawie prowadzonych czynności 

procesowych.  

- z dn. 08.11.2017 r. wniosek Wspólnoty Mieszkaniowej przy ul. Tomaszowskiej. 

- z dn. 13.11.2017 r. od Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie 

doręczenie prawomocnego orzeczenia i zwrot akt.  

- z dn. 13.11.2017 r. projekt uchwały budżetowej na 2018 rok wraz z niezbędnymi 

informacjami i uzasadnieniem oraz projekt uchwały w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2018 – 2025 z objaśnieniami przyjętych wartości. 

- z dn. 15.11.2017 r. wniosek Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Nowym Mieście nad Pilicą o przyznanie dotacji. 

- z dn. 15.11.2017 r. pismo od Ministerstwa Środowiska. 

- z dn.20.11.2017 r. wniosek Wspólnoty Mieszkaniowej 42/95. 

- z dn. 15.11.2017 r. od Komendy Powiatowej w Grójcu zaproszenie do udziału w 

debacie społecznej. 

- z dn. 23.11.2017 r. stanowisko Rady Suchożebry w sprawie Afrykańskiego 

Pomoru Świń. 

- z dn. 23.11.2017 r. stanowisko Zarządu Województwa Mazowieckiego dot. 

planowanych zmian w Kodeksie wyborczym.  

Przewodniczący Rady powiedział tak jak wspomniał kierownik posterunku Policji 

prosił o rozpropagowanie informacji dotyczącej o obowiązku umieszczania 

tabliczek z numerem porządkowym nieruchomości. Poinformował o bezpłatnym 

badaniu wzroku w dniu 15.12.2017 r. w Ośrodku Zdrowia w Żdżarach. 

 

Przewodniczący Rady podziękował za udział w dniu 12 listopada w uroczystości 

patriotyczno - religijnej Święta Niepodległości oraz w dniu 16 listopada za udział 

we Mszy Świętej w intencji Ojczyzny oraz Poległych Żołnierzy w kampanii 

wrześniowej. Zaprosił obecnych na wigilię, która planowana jest w dn.19.12.2017 

r. o godz. 16.30 w hali sportowo – widowiskowej. Najbliższa sesja Rady 

planowana jest na dzień 28.12.2017 r.  

Przewodniczący Rady spytał czy są pytania. Nie zgłoszono. Przystąpiono do 

kolejnego punktu obrad.  

 

PKT 7a 

Przewodniczący Rady Miejskiej – p. Tomasz Pietrucha odczytał zebranym 

projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok. Skarbnik 

Miasta i Gminy p. Ewa Bator omówiła załączniki do niniejszej uchwały. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu za – 12 radnych przy obecnych na sali 12 radnych, przeciw - 0, 

wstrzymało się – 0 uchwalono uchwałę Nr XXXIX/244/2017  w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

PKT 7b 

Przewodniczący Rady Miejskiej – p. Tomasz Pietrucha odczytał zebranym 

projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Nowe Miasto nad Pilicą na lata 2017-2022. Skarbnik Miasta i Gminy p. Ewa Bator 

omówiła objaśnienie do niniejszej uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu za – 12 radnych przy obecnych na sali 12 radnych, przeciw - 0, 

wstrzymało się – 0 uchwalono uchwałę Nr XXXIX/245/2017  w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

PKT 7c 

Przewodniczący Rady Miejskiej – p. Tomasz Pietrucha odczytał zebranym 

projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXI/209/2017 Rady Miejskiej 

w Nowym Mieście nad Pilicą z dnia 20 kwietnia 2017 roku w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowej pożyczki z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Warszawie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu za – 12 radnych przy obecnych na sali 12 radnych, przeciw - 0, 

wstrzymało się – 0 uchwalono uchwałę Nr XXXIX/246/2017  w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

PKT 7d 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – p. Elżbieta Zaraś odczytała zebranym 

projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek w podatku od nieruchomości na 2018 

rok. Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały.  

W głosowaniu za – 12 radnych przy obecnych na sali 12 radnych, przeciw - 0, 

wstrzymało się – 0 uchwalono uchwałę Nr XXXIX/247/2017  w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

PKT 7e 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – p. Elżbieta Zaraś odczytała zebranym 

projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny sprzedaży drewna do celów wymiaru 

podatku leśnego na 2018 rok. Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod 

głosowanie w/w projekt uchwały.  
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W głosowaniu za – 12 radnych przy obecnych na sali 12 radnych, przeciw - 0, 

wstrzymało się – 0 uchwalono uchwałę Nr XXXIX/248/2017  w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 

PKT 7f 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – p. Elżbieta Zaraś odczytała zebranym 

projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego na 2018 rok. Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie 

w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu za – 12 radnych przy obecnych na sali 12 radnych, przeciw - 0, 

wstrzymało się – 0 uchwalono uchwałę Nr XXXIX/249/2017  w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

 

PKT 7g 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – p. Elżbieta Zaraś odczytała zebranym 

projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na 2018 rok. Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod 

głosowanie w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu za – 12 radnych przy obecnych na sali 12 radnych, przeciw - 0, 

wstrzymało się – 0 uchwalono uchwałę Nr XXXIX/250/2017  w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

 

PKT 7h 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – p. Elżbieta Zaraś odczytała zebranym 

projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów na 2018 rok. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały.  

W głosowaniu za – 12 radnych przy obecnych na sali 12 radnych, przeciw - 0, 

wstrzymało się – 0 uchwalono uchwałę Nr XXXIX/251/2017  w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

  

PKT 7i 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – p. Elżbieta Zaraś odczytała zebranym 

projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf opłat za zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej 

poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały.  

Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych p. Marian Misztal poinformował, że 

zgodnie z obowiązującymi przepisami Zakład przedłożył wniosek o przedłużeniu 

czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy na okres od 01.01.2018 – 
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31.12.2018 r. Niniejszy wniosek został opracowany zgodnie z obowiązującymi 

przepisami prawa. Proponowane stawki na dostawę wody i odbiór ścieków 

pozostają na poziomie dotychczas obowiązującym.  

W głosowaniu za – 12 radnych przy obecnych na sali 12 radnych, przeciw - 0, 

wstrzymało się – 0 uchwalono uchwałę Nr XXXIX/252/2017  w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

PKT 7j 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – p. Elżbieta Zaraś odczytała zebranym 

projekt uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody. Wiceprzewodnicząca 

Rady Miejskiej poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu za – 12 radnych przy obecnych na sali 12 radnych, przeciw - 0, 

wstrzymało się – 0 uchwalono uchwałę Nr XXXIX/253/2017  w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

PKT 7k 

Przewodniczący Rady Miejskiej – p. Tomasz Pietrucha odczytał zebranym 

projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXIV/176/2016 Rady Miejskiej w 

Nowym Mieście nad Pilicą z dnia 17 listopada 2016 roku w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Nowe Miasto nad Pilicą na działkach nr: 2198, 295/8, 295/3, 131/1, 2083, 

937, 938, 939, 940, 941, 753, 755, 757, 758, 745 oraz części działki nr 800/2 

położonych w Nowym Mieście nad Pilicą. Przewodniczący Rady Miejskiej poddał 

pod głosowanie w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu za – 12 radnych przy obecnych na sali 12 radnych, przeciw - 0, 

wstrzymało się – 0 uchwalono uchwałę Nr XXXIX/254/2017  w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

PKT 7l 

Przewodniczący Rady Miejskiej – p. Tomasz Pietrucha odczytał zebranym 

projekt uchwały w sprawie intencji przejęcia przez Gminę Nowe Miasto nad Pilicą 

od Powiatu Grójeckiego nieruchomości stanowiących działki ewidencyjne nr 

599/4, 602/3, 602/5, dla których Sąd Rejonowy w Grójcu prowadzi księgę 

wieczystą nr KW RA1G/000/72923/5, zabudowane budynkami Liceum 

Ogólnokształcącego. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że uchwałę dotyczącą przejęcia zadania co 

prowadzenia Liceum Ogólnokształacącego podjęta była 11 czerwca 2015 roku 

jednogłośnie za przyjęciem. Na dzisiejszej sesji Rada podejmie decyzję o przejęciu 

nieruchomości zabudowane budynkami Liceum Ogólnokształcącego. Dzisiaj nie 
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należy nikogo przekonywać, że każdy dobry gospodarz chce inwestować w to co 

jest jego, a wiem że więc podjęta uchwała uzyska akceptację Powiatu i będziemy 

inwestować w swój majątek jako gmina. 

Radny Tadeusz Jędryka przypomniał, że Liceum musieliśmy przejąć od Starostwa 

ponieważ był postawiony warunek o likwidacji albo przejęcie przez Gminę szkoły. 

Sołtys wsi Sacin Jacek Sacin spytał dlaczego autobusy szkolne nie zabierają dzieci 

Liceum.  

Przewodniczący Rady odpowiedział, że zadaniem gminy jest dowóz dzieci do 

szkoły, są pewne regulacje z przewoźnikiem który przewozi określoną liczbę 

dzieci. Mamy również pomysł Gminnej Rady Seniorów gdyż autobusy szkolne 

jeśli mają takie możliwości mogłyby przewozić osoby. Kwestia będzie omawiana 

na posiedzeniu Komisji Oświatowo – Społecznej. 

 

W głosowaniu za – 12 radnych przy obecnych na sali 12 radnych, przeciw - 0, 

wstrzymało się – 0 uchwalono uchwałę Nr XXXIX/255/2017  w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

  

PKT 7ł 

Przewodniczący Rady Miejskiej – p. Tomasz Pietrucha odczytał zebranym 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w gminie Nowe Miasto nad Pilicą na 

2018 rok. 

W głosowaniu za – 12 radnych przy obecnych na sali 12 radnych, przeciw - 0, 

wstrzymało się – 0 uchwalono uchwałę Nr XXXIX/256/2017  w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

PKT 7m 

Przewodniczący Rady Miejskiej – p. Tomasz Pietrucha odczytał zebranym 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii w gminie Nowe Miasto nad Pilicą na 2018 rok.  

W głosowaniu za – 12 radnych przy obecnych na sali 12 radnych, przeciw - 0, 

wstrzymało się – 0 uchwalono uchwałę Nr XXXIX/257/2017  w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

 

 

PKT 7n 

Przewodniczący Rady Miejskiej – p. Tomasz Pietrucha odczytał zebranym 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Wspólpracy Gminy 

Nowe Miasto nad Pilicą z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2018. 
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W głosowaniu za – 12 radnych przy obecnych na sali 12 radnych, przeciw - 0, 

wstrzymało się – 0 uchwalono uchwałę Nr XXXIX/258/2017  w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

 

PKT 7o 

Przewodniczący Rady Miejskiej – p. Tomasz Pietrucha odczytał zebranym 

projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Publicznej Szkoły Podstawowej im. Bł. Franciszki Siedliskiej w 

Żdżarach w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową im. Bł. Franciszki 

Siedliskiej w Żdżarach.  

W głosowaniu za – 12 radnych przy obecnych na sali 12 radnych, przeciw - 0, 

wstrzymało się – 0 uchwalono uchwałę Nr XXXIX/259/2017  w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

 

PKT 7p 

Przewodniczący Rady Miejskiej – p. Tomasz Pietrucha odczytał zebranym 

projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Publicznej Szkoły Podstawowej im. Kardynała Stefana 

Wyszyńskiego w Nowym Mieście nad Pilicą w ośmioletnią Publiczną Szkołę 

Podstawową im. Kardynała Stefana Wyszyńskiego w Nowym Mieście nad Pilicą.  

W głosowaniu za – 12 radnych przy obecnych na sali 12 radnych, przeciw - 0, 

wstrzymało się – 0 uchwalono uchwałę Nr XXXIX/260/2017  w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

 

PKT 8 

Przewodnicząca Komisji Oświatowo – Społecznej Iwona Lepa spytała czy obecna 

Rada w ciągu trzech lat zadłużyła gminę jak powiedział radny powiatowy. Prosiła 

panią Skarbnik o wyjaśnienie jakie było zadłużenie na koniec 2014 roku i jakie jest 

w roku bieżącym.   

Pani Skarbnik powiedziała, że na dzień dzisiejszy radni otrzymali materiały 

załącznik nr 1 do uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2017 – 2022. Oprócz  tego WPF obejmuje dane jeśli chodzi o lata 2014-2016 

mówiące o faktycznym wykonaniu budżetu w tych latach. Kwota długu czyli stan 

zadłużenia na koniec 2014 roku wynosił 3 976 930,80zł. Wskaźnik wynosił 

19,02%. Dane w kolejnych latach czyli wykonanie 2015 roku kwota długu 

wynosiła 2 064 989,00zł. wskaźnik wynosi 9,73%. Wykonanie faktyczne jakie 

mieliśmy na koniec 2016 roku była to kwota 1 664 989,00zł. Kwota długu do 

wykonanych dochodów stanowi wskaźnik 6%. Na dzień dzisiejszy jesli chodzi o 

rok 2017 faktyczne wykonanie długu to kwota ok. 2 900 000,00zł. Wskaźnik 

stanowi ok. 8%.   
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PKT 9 

 

Głos zabrał radny Dariusz Dziurowicz wnioskował o wyposażenie mieszkańców 

naszej gminy w elementy odblaskowe. Dla kierowców jest to ciężki okres. 

Panujące warunki drogowe często nie sprzyjają jeździe, a wcześnie zapadający 

zmrok powoduje niebezpieczne sytuacje dla kierujących jak i pieszych. Elementy 

odblaskowe są doskonałą forma zapewnienia sobie widoczności na drodze, które 

ratują życie. Każdy pieszy poruszający się po drodze poza obszarem zabudowanym 

ma obowiązek używania elementów odblaskowych. Policja powinna prowadzić 

akcję profilaktyczną. Ma prawo wyegzekwować mandat karny. Zaproponował 

dofinansowanie na zakup elementów odblaskowych.  

 

Radna Iwona Lepa przedłożyła wniosek radnego Mariusza Fandrycha dotyczący 

zamontowania trzech znaków drogowych określających nazwę miejscowości na 

początku i na końcu wsi Świdrygały oraz Świdrygały – Bełek. 
 

Przewodniczący Rady odniósł się w kwestii opłat za odpady komunalne. Temat 

będzie poruszany na posiedzeniach komisji.  

Radny Tadeusz Jędryka zgłosił problem dotyczący zbyt wczesnego lub późnego 

zapalania się lamp ulicznych.  

Pani Sekretarz odpowiedziała, że lampy uliczne na terenie gminy będą gasiły się o 

godz. 7.00 a zapalały o godz. 16.00. 

Pani Monika Włodarska sołtys wsi Rosocha zgłosiła problem opłat za odpady 

komunalne.  

 

PKT 9 

 

Porządek obrad został wyczerpany. Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz 

Pietrucha zamknął o godz. 14.00 obrady sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście 

nad Pilicą. Szczegółowy przebieg obrad zarejestrowany jest na nośniku cyfrowym i 

stanowi integralną część protokołu.  

 

Protokółowała               Przewodniczył  

                                                                             Przewodniczący Rady Miejskiej 

Marzena  Białas                                                           mgr Tomasz Pietrucha 

 

 


